
Zpráva o životě sboru za rok 2021 
Další rok se stále nesl ve znamení pandemie Covidu19. Bohoslužby se konaly od ledna do března převážně online – zprvu 

prostřednictvím videokonference, později – když bylo možné shromažďování v menším počtu účastníků – rovněž 

prostřednictvím videopřenosů na Youtube z kostela. Ukázalo se, že zájem o přenášené bohoslužby je velký a mnozí 

(zejména starší členové) vyjádřili zájem, aby pokračoval bez ohledu na epidemii. Umožňuje být alespoň částečně zapojen 

těm, kdo z různých důvodů nemohou přijít. Proto jsme definitivně pořídili nové ozvučení a zařízení pro videopřenosy. Viz 

zpráva kurátora a bohoslužby se přenášejí každou neděli. 

Obvykle zde bývají statistiky, ale v době covidové nejsou asi úplně vypovídající. Každopádně bohoslužby se konaly 

každou neděli, ať již různými formami. Zdá se, že v té „onlinové“ – videokonferenční podobě se jich dokonce účastnilo 

více lidí než je běžné „naživo“. Průměr  necháváme na 55 účastníků. Několikrát jsme se spojili také s jinými sbory. 

Na kazatelně dřevěné i virtuální se vystřídalo množství kazatelů. Zejména při online přenosech doprovázeli na flétnu a 

baskytaru Magdalena a Jonáš Férovi, v kostele pak tradiční sestava varhaníků případně dalších doprovazečů. Všem patří 

velké díky. 

Začátkem adventu dorazil nové evangelický zpěvník, ze kterého jsme začali hned zpívat. 

Večeři Páně jsme stále vysluhovali „kalíšky“, ale pravidelně. 

Štědrovečerní bohoslužby se opět konaly „normálně“ ve velkém, s hudbou a zpěvem z nového zpěvníku. 

Při pohřebních bohoslužbách jsme se smutkem rozloučili s Hanou Pokornou, Janou Plachou a Miroslavou Martínkovou.  

Při svatebních bohoslužbách jsme prožívali radost s novomanželi Jánem Zárubou a Kateřinou Kafkovou, Markem Baštou 

a Klárou Hořejší a Martinem Gombárem a Janou Borovičkovou.  

Kavárnička se opět scházela v téměř plném počtu – buď online, anebo ihned, jak to šlo – v Ekklésii. Vedle dalšího 

programu jsme probírali jednotlivé biblické knihy, prozatím Starého zákona. 

Biblické pro děti se konaly opět kombinovaně – v době, kdy jsme se scházeli online, jsme mohli přivítat i „přespolní“, 

kteří se normálně do Poděbrad nedostanou. Scházely se dvě skupiny – mladší a starší, po prázdninách se skupina 

mladších úplně „omladila“, specifikem skupiny starších pak je osm velmi živých chlapců bez dívčí přítomnosti. Mluvili 

jsme o Ježíšových podobenstvích, posléze se se staršími snažíme zabrousit do knihy Skutků a s mladšími probíráme 

příběhy praotců. 

Konfirmační probíhalo snad již třetím rokem, ale nakonec se dvakrát odložená konfirmace uskutečnila. Konfirmováni byli 

Anežka Ryglová, Luisa Hofmanová, Nikola Málková a Bedřich Brynych. Od nového školního roku se pak začala scházet 

nová skupina konfirmandů. 

Mládež se scházela poměrně pravidelně zejména v době covidové, později z pravidelnosti ubylo. Vydatně pomáhá při 

organizaci táborů, Noci kostelů, GlorietFestu či při brigádách. Některé mládežnice připravují nedělku. 

Maminky s dětmi se scházejí stále s Mílou Hofmanovou, převažují spíše ty z jiných sborů, ale dochází tak k propojování 

se sousedními sbory. 

Také letos se podařilo i navzdory epidemii uspořádat všechny větší akce – Noc kostelů (v tradiční podobě, se zpíváním 

mládeže a s koncertem kapely Bunny Munroe and Avril loving singers), seniorátní Polabskou evangelickou pouť 

s přednáškou Pavla Hoška, a již pátý ročník GlorietFestu.  

Josef s Marií dostali covid, takže vánoční divadlo bylo odloženo na nový rok a pak jsme covid dostali všichni ostatní 

(naštěstí bez následků). Divadlo se jmenovalo „Vánoce nebudou“, takže někteří měli pocit, že to je stejně schválně, aby 

se nám to hodilo do scénáře. 

V létě se opět konal „Minitábor“ pro rodiče s předškoláky i „Velký tábor“ pro školáky. Oba připravila zejména mládež. 

Pro rodiny byla rodinná dovolená v Chatkách na jihu. 

Proběhlo několik promítání na farní zahradě.  



Sborový dopis vyšel čtyřikrát (již desátým rokem díky sazbě Honzy Duby). O dění ve sboru informujeme na webových 

stránkách podebrady.evangnet.cz, které byly v loňském roce aktualizovány. Jsme dostupní na 

facebook.com/evangelicipodebrady. Bohoslužby jsou vysílány na našem Youtube (podebrady.evangnet.cz/youtube). 

V kartotéce evidujeme 424 členů, proběhlo zhruba 270 různých akcí.  

Děje se toho i navzdory složité době mnoho a doufám, že mnoho dobrého (ne, že by to nemohlo být lepší) – a je to díky 

mnoha lidem, kteří spolupracují, pomáhají, organizují, financují, zvou, vaří… díky moc vám všem. A opět výzva i pro 

ostatní – přidejte se, možností je mnoho! 

 

Zpráva kurátora o práci staršovstva za rok 2021 
Staršovstvo se v roce 2021 „sešlo“ 10x. V první polovině roku to bylo on-line, proto ty uvozovky, po prázdninách  už se 

jednalo o klasické schůze na faře.  Průměrná  účast byla víc jak 9 sester a bratří. Kromě toho se celkem pravidelně 

účastnily  i tři náhradnice.  V dubnu navíc proběhla vizitace Synodní rady. Na sborovém shromáždění  jsme zvolili 

Martina Féra farářem na dalších 5 let. 

Ještě začátkem roku probíhaly on-line přenosy bohoslužeb na zapůjčené technice. Tento stav se rozhodlo staršovstvo 

vyřešit jednáním s firmou Ozvuk o zakoupení  vlastní techniky. Požadavek byl  kromě kvalitního zvuku a obrazu i 

jednoduchá obsluha. Celkové náklady byly 95.000 Kč, z toho 55.000,- pokryla sbírka. Od  července  tak můžeme  sledovat 

on-line přenosy z kostela. 

Staršovstvo rozhodlo o zadání  opravy  „čuček“  na schodišti  u Glorietu panu Červinkovi.  Rekonstrukce stála 109.000 Kč, 

z toho  70.000,- pokryla dotace MK.  Od  října tak můžete čučky obdivovat. 

Zažádali jsme o stavební  povolení  na rekonstrukci  místnosti „nad“ kostelem na klubovnu pro děti a mládež, jejíž 

součástí bude i sprchový kout.  Projekt byl hotový už v roce 2020. Ve výběrovém řízení jsme vybrali firmu Miláček, která 

již začala s pracemi.  Vysoutěžená  částka za realizaci byla 542 000 Kč, ve skutečnosti  již nyní narostla o vícepráce.  Na 

rekonstrukci jsme získali dotaci 150.000,- od Středočeského kraje. 

Staršovstvo oslovilo firmu Energoklima na zpracování projektu na fotovoltaickou elektrárnu na střeše fary  a předložení 

cenové nabídky. Později bylo rozhodnuto, že kromě státní dotace  zažádáme i o celocírkevní dotaci. CN nyní ještě 

narostla v důsledku skokového navýšeni cen součástí elektrárny na podzim loňského  roku. Materiál je připraven a 

v nejbližší době proběhne realizace.  Celková cena bude cca 480.000,-  z toho zelená úsporám pokryje 205.000,-  a 

církevní dotace je 200.000 Kč. 

V srpnu nechalo staršovstvo vypracovat projekty  na hromosvody na faře a na kostele za cenu 19.000,- V současnosti  

oslovujeme ještě dalšího dodavatele.  Ceny  za realizaci se pohybují  okolo 100.000,- za každý objekt. 

Sborové prostory pronajímáme též za úplatu. Kromě jednorázových akcí  jako jsou svatby a oslavy, máme i 

dlouhodobější. V tuto chvíli je to Nízkoprahové zařízení pro mládež „Zvonice“ (po dobu přestavby jejich současných 

prostor), dále třída bubeníků místní Základní umělecké školy, které nestačí prostory. 

V roce 2021 se konalo i několik brigád: v březnu to byl úklid sborových prostor  a zahrady, v září bylo třeba připravit 

zahradu na Glorietfest, v říjnu jsme odvozili hromadu starých tašek a v prosinci vyklidili místnost nad kostelem. 

Tolik zpráva za staršovstvo,  spíše hospodářského charakteru.  

Sepsal  8. 3. 2022 Michal Povolný, t.č. kurátor 

 

Zpráva za hospodaření za rok 2021 – Jitka Dubová 
V roce 2021 hospodařil náš sbor se ziskem 331 tis. korun. 

Na saláru bylo vybráno 626 tis. Kč, plánováno bylo 580 tis. Kč. Děkujeme všem členům sboru za jejich příspěvky. 

V rozpočtu na rok 2022 počítáme s vybraným salárem ve výši 625 tis. korun. Počet salárníků, kteří přispívají pravidelně je 

stabilní, proto věříme, že podaří rozpočet v tomto směru naplnit.  

https://podebrady.evangnet.cz/


V roce 2021 bylo pořízeno nové ozvučení kostela a vybavení pro online přenosy bohoslužeb. Byly opraveny „čučky“ na 

schodišti ke Glorietu, oprava byla z velké části financována z datace. Sbor nakoupil nové evangelické zpěvníky.  

V rozpočtu na rok 2022 jsou plánovány běžné provozní výdaje, a kromě toho jsou plánovány velké investiční výdaje.  

Již probíhají stavební práce na nové klubovně, z vlastních zdrojů počítáme, že tato investice bude stát 350 tis. Kč, 150 tis. 

pak bude z dotace. Bude instalována fotovoltaická elektrárna na střechu fary, (hrazeno z velké části z dotací). S tím 

souvisí montáž hromosvodů na kostel a faru, cca 200 tis. Kč.  V únoru 2022 se podařilo koupit pole v Pískové Lhotě za 

257 tis. Kč. 

Náš sbor hospodaří dlouhodobě s přebytkem, proto si můžeme tyto investice dovolit. Věříme, že sboru přinesou další 

rozkvět. 

 

 

Maminky s dětmi 2021 
 Navzdory celkově nepříznivé situaci ovlivněné pandemií se skupina maminek s malými dětmi nadále scházela a 

schází v obvyklý den i čas – vždy ve čtvrtek od 9.hod. Převážná většina účastnic dojíždí na setkání z přilehlých sborů, 

společenství zůstává však nadále otevřené i maminkám mimocírkevním. Dětem je k dispozici herna a kolektiv 

nejmenších. Pro maminky je vždy připraven teplý čaj a program (duchovní, společenský, témata týkající se výchovy).  

Několik setkání se zamýšlíme a rozebíráme sedm posledních vět, které Ježíš pronesl na kříži. Tedy sedm posledních 

Ježíšových výroků zaznamenaných v evangeliích. Povzbuzením pro naše setkávání je i ochota maminek, které se alespoň 

občas na přípravě programu chtějí podílet. 

                                                                                               Míla Hofmanová 

 

 

 

 


